
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л

                                                                  № 54
                               

от извънредно заседание, състояло се на 13.11.2003

ПРИСЪСТВАЛИ: Анна  Хаджиева, доц.Георги  Лозанов,  доц.  д-р  Лилия 
Райчева, доц. д-р  Маргарита Пешева, Мария Стефанова, Райчо Райков, Стефан 
Димитров, Тома Иванов, Юлиана Тончева

ОТСЪСТВАЛИ: НЯМА

ДНЕВЕН РЕД:

1. Изготвяне  и  приемане  на  становище  на  СЕМ  по  повод  срещата  с 
представители  на  Консултативния  комитет  за  Рамковата  конвенция  за 
защита  на  националните  малцинства  към Комитета  на  министрите  на 
Съвета на Европа.

2. Разглеждане  на  проект  за  процедура  относно  промени  на 
Допълнителните разпоредби на ЗРТ.

3. Констатирани нарушения от Агенция Нова М.
4. Доклад от отдел “Лицензии”.
5. Писмо от БНТ.

Начало  на  извънредното  заседание  11 часа,  водено  от  Райчо  Райков, 
протоколист-Татяна Даскалова.

Още  в  началото  председателят  на  СЕМ  призова  за  допълнения  и 
изменения по дневния ред. 

Доц.Пешева  предложи  в  допълнителна  точка  шеста  да  се  изкаже 
относно участието на СЕМ в дискусията по покана на Медийната коалиция.

Доц.Райчева предложи да се добави към така предложения дневен ред и 
точка “Разни”.

С  9  гласа  “за”  СЕМ  гласува  дневния  ред  на  заседанието  с 
направените допълнения в него.

ПО “ПЪРВА” ТОЧКА

Председателят  на  СЕМ запозна  подробно  членовете  с  писмо  от 
министър Филиз Хюсменова. По време на заседанието членовете подготвиха, 
дебатира  и  приеха  становище  по  повод  срещата  с  представители  на 
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Консултативния комитет за Рамковата конвенция за защита на националните 
малцинства към Комитета на министрите  на Съвета на Европа. 

С  9  гласа  “за”  СЕМ  прие  становището  и  реши  да  го  изпрати  в 
отговор на писмото от министър Хюсменова. 

ПО “ВТОРА” ТОЧКА

След обсъждане СЕМ прие за сведение проект за 
процедура  относно  изменение,  допълнение,  прекратяване  и  отнемане  на 
индивидуалните лицензии за далекосъобщителна дейност за осъществяване на 
далекосъобщения  чрез  налични  и/или  нови  далекосъобщителни  мрежи  за 
наземно радиоразпръскване.

Доц.Лозанов каза, че трябва да се представят всички факти, които биха 
имали отношение  към начина  по който  ще  се  проведе  конкурса  в  КРС,  във 
връзка с което КРС иска списък  с операторите,  които попадат в 4-те групи 
( хипотези) от СЕМ. Ако Съветът спести част от фактите няма да съдейства за 
това да се проведе достатъчно обективно този конкурс.

Според доц.Райчева е била странна тази процедура да се издават няколко 
програмни лицензии за една честота.  Това е било чисто “измиване на ръце”, 
защото който е поискал е получавал лицензия. Дори редът да е бил такъв, както 
вметна доц.Лозанов, според доц.Райчева е можело да се избере от кандидатите 
този,  който да не бъде оспорван после.  Тогавашният НСРТ си е прехвърлил 
окончателното взимане на решение.

Доц.Лозанов  отговори,  че  в  действащата  тогава  нормативна  уредба  е 
трябвало  да  има  наредба  на  базата  на  която  НСРТ  да  може  да  провежда 
конкурси. Тази наредба трябва да бъде издадена от Министерски съвет. През 
цялото  си  съществуване  на  НСРТ,  Министерски  съвет  не  е  издал  такава 
наредба,  въпреки  няколкократните  опити  на  самия Съвет да  внесе  проект  за 
такава. Това е с точно тази цел, да не може Съветът да провежда конкурс и да 
има  финално  мнение  по  въпроса.  Така,  че  забележката  на  доц.Райчева  по 
принцип е абсолютно вярна, но не е точно уцелен нейният реален адресат.

Доц.Райчева отговори,  че  е  много  убедена  в  забележката  си,  защото 
когато  имаш  една  налична  честота  не  може  да  издаваш  164  програмни 
лицензии, а просто: сядаш, разглеждаш, правиш си критерии.

Доц.Лозанов  уточни, че ако има критерии и има само един победител, 
това  означава  че  провеждаш конкурс,  а  НСРТ не  е  имал  право по  закон  да 
провежда конкурс, защото не е била издадена наредба за това.   

 
По  повод  искането  от  КРС,  СЕМ  реши  отдел  “Правен”  и  отдел 

“Лицензии  и  регистрация”  съвместно  да  подготвят  писмо  до  КРС  и  да  се 
отговори на искането СЕМ да предостави списък  с всички оператори,  които 
попадат в 4-те групи и се отнасят до уреждане положението на операторите по 
параграф 14 и 16. 

ПО “ТРЕТА” ТОЧКА

СЕМ реши на следващото заседание да вземе окончателно решение във 
връзка с констатираните нарушения на Агенция Нова М. 

2



 
ПО “ЧЕТВЪРТА” ТОЧКА

• Борислав  Шабански  докладва  подробно  относно  писмо  от  “Контакт 
България” ЕООД във връзка с промяна в документацията на оператора.

С 9 гласа “за” СЕМ реши да изпрати писмо до “Контакт България” 
ЕООД и “Радио ТНН”ООД с искане новият притежател на лицензията за 
радиодейност да декларира пред СЕМ, че ще спазва заложените програмни 
характеристики. 

Членовете на СЕМ споделиха мнение, че този казус трябва да се разгледа на 
следващо заседание. СЕМ реши да подготви становище по този въпрос.

• СЕМ прие за сведение писмо с вх.№ 08-01-127 от управителя на “ТВ Свят” 
ЕООД.

• Борислав Шабански запозна подробно СЕМ с представената документация 
от  “Демо ТВ” ЕООД. По повод констатираните  пропуски  за  регистрация 
отдел “Лицензии  и регистрация” предлагат на вниманието на СЕМ проекто-
писмо до заявителя. В него са описани пропуските и се уведомява заявителя, 
че  в  установения  законен  срок  според  разпоредбите  на  ЗРТ  трябва  да 
острани недостатъците и да изпрати пълната документация отново в СЕМ.

С 9 гласа “за” СЕМ реши писмото да се изпрати до “Демо ТВ” ЕООД.

ПО “ПЕТА” ТОЧКА

Председателят на СЕМ запозна подробно членовете с писмо с вх.№ 03-
01-06 от БНТ.

Съветът прие за сведение писмото.

ПО “ШЕСТА” ТОЧКА

Доц.Пешева сподели, че публичният образ на СЕМ не е добър. Съветът 
не  се  съобразява  с  мнението  на  гражданските  организации  и  взима  своите 
решения  без  да  проведе  дискусии  и  да  отправи  покана  за  среща  първо  с 
операторите,  нарушили  разпоредбите  на  ЗРТ.  Тя  направи  това  изказване  по 
повод  взетото  решение  на  СЕМ за  отнемане  на  регистрацията  на  телевизия 
“Ден”, както и по повод участието на СЕМ в публична дискусия по покана на 
Медийната коалиция.

ПО ТОЧКА “РАЗНИ”

• Доц.Райчева  подробно  информира  членовете  на  Съвета  с  липсващите 
материали. Тя представи всички теми от срещи, дискусии и конференции, 
които да се подготвят за следващия 7/8 брой на бюлетина.
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• Членовете на СЕМ се запознаха с новия графичен вид на страницата. СЕМ 
одобри представения модел за нов уеб сайт на СЕМ.

• СЕМ  реши  Юлиана  Тончева  да  участва  в  заседание  на  Комитета  по 
трансгратична телевизия, което ще проведе от 19 до 23 ноември в Страсбург. 

• Във  връзка  с  по-добрата  организация  при  подготовка  на  справки, 
извлечения, докладни и кореспонденция в СЕМ Райчо Райков предложи на 
всички  документи  да  се  изписват  инициалите  на  служителите,  които  ги 
подготвят. 

С 9 гласа “за” СЕМ прие това предложение.

• Във връзка с новините на турски език Тома Иванов предложи да се изпрати 
писмо  до  факултета  по  тюркология  със  запитване:  кое  е  правилното 
изписване и изговаряне на думата България на турски език.

Съветът реши да изпрати писмо до факултета по тюркология към СУ.

Край на заседанието 15 часа. Следващо заседание, насрочено за 14.11.2003 
година.

Приложени документи към Протокол № 54:

1. Писмо до СЕМ от министър Филиз Хюсменова
2. Докладна записка от отдел “Правен” относно констатирани нарушения 

от Агенция Нова М.
3. Докладни  записки  от  отдел  “Лицензии”.  Писмо  с  вх.№  08-01-127  от 

управителя на “ТВ Свят” ЕООД.
4. Писмо с вх.№ 03-01-06 от БНТ.

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ

Анна Хаджиева....................     Доц.ГеоргиЛозанов .................   

Доц.д-р Лилия Райчева...........Доц.д-р Маргарита Пешева ......

Мария Стефанова...................  Стефан Димитров.....................

Тома Иванов .........................    Юлиана Тончева ................…..

Райчо Райков .................

Председател
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